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Geachte raadsleden, 
 
Het aanvalsplan zwerfafvalarm Ridderkerk is door u op 7 juni 2021 vastgesteld. In dit aanvalsplan zijn 
diverse uitvoerende acties opgenomen om te komen tot een zwerfafvalarm Ridderkerk in 2030. 
Aanvullend op dit plan is in het collegeprogramma 2022-2026 Hart voor een toekomstbestendig 
Ridderkerk de volgende actie (nr. 194) opgenomen: “We onderzoeken de kosten voor het vaker legen 
van de openbare prullenbakken”. Inmiddels zijn er diverse ontwikkelingen die van invloed zijn op de 
aanpak en de bekostiging van zwerfafval. In deze brief informeren wij u over deze ontwikkelingen. 
 
Landelijke ontwikkelingen 
Statiegeld 
Sinds 1 juli 2021 is statiegeld ingevoerd op kleine plastic flesjes. 
Sinds 1 april 2023 is statiegeld ingevoerd op blikjes. 
 
Plaatselijke ontwikkelingen 
Afvalbakken voor hondenpoep 
In voorbereiding is de pilot om in diverse wijken afvalbakken te plaatsen specifiek bestemd voor 
hondenpoep. Deze afvalbakken komen niet in plaats van de bestaande afvalbakken maar worden 
bijgeplaatst. De inzet is zo min mogelijk hondenpoep tussen het na te scheiden afval in de afvalbakken. 
Bij een te hoog percentage hondenpoep mag het afval uit de afvalbakken niet meer aangeboden worden 
als na te scheiden afval. Het afval wordt dan als restafval beschouwd en verbrand.  
 
Statiegeld ringen 
Als pilot worden binnenkort ringen gemonteerd aan afvalbakken waar statiegeldflesjes ingezet kunnen 
worden. In diverse gemeenten zijn hier positieve ervaringen mee. Deze flesjes kunnen door een ieder 
worden weggehaald om het statiegeld te innen.  
 
Organisatorisch 
De organisatiewijziging per 1 januari 2024 biedt kansen om met de eigen buitendienst gerichter de eerder 
in het aanvalsplan zwerfafvalarm Ridderkerk 2030 opgenomen acties uit te voeren. 



Nu al wordt na evenementen extra ingezet op de lediging van afvalbakken in de directe omgeving van het 
evenement.  
 
Met het stoppen van Diftar is het risico weggenomen dat op grote schaal huishoudelijk afval in de 
afvalbakken gedeponeerd wordt. De in het aanvalsplan opgenomen actie om afvalbakken die beperkt 
gebruikt worden te verwijderen, afvalbakken te verplaatsen en/of grotere afvalbakken te plaatsen was om 
reden van de invoering van het betalen voor restafval uitgesteld en wordt in 2024 uitgevoerd. De kosten 
hiervoor komen ten laste van de te ontvangen Single Use Plastic (SUP) vergoedingen. 
 
Meldingen 
Het verloop van het aantal meldingen over afvalbakken is als volgt:  
 

Periode  Aantal meldingen  

Sept. 2020 - Aug. 2021 182 

Sept. 2021 - Aug. 2022 177 

Sept. 2022 - Aug. 2023 143 

 
Bekostiging aanpak zwerfafval 
In de jaren 2012-2022 ontving de gemeente jaarlijks per inwoner een financiële bijdrage ‘Extra aanpak 
van zwerfafval’. Deze regeling is vervallen. De opvolger hiervan is de vergoeding zwerfafvalkosten en de 
vergoeding vanuit de SUP wetgeving. De bijdragen per jaar zijn ca. 3 tot 4 keer hoger dan de jaarlijkse 
bijdrage ‘Extra aanpak zwerfafval’ en zijn aan minder verantwoordingsregels gebonden. 
 
Kosten extra legen afvalbakken 
De huidige ledigingsfrequentie is in hoofdzaak afgestemd op de locatie, het seizoen en evenementen. Als 
voorbeeld: in woonwijken is er een lagere ledigingsfrequentie dan in de winkelcentra. Het extra legen van 
de afvalbakken, 1 keer per week, kost op jaarbasis ca. € 75.000,-. 
 
Samenvattend 
De invoering van statiegeld en de pilot met de aparte afvalbakken voor hondenpoep resulteren naar 
verwachting in een lagere vullingsgraad van de afvalbakken. Onderzoek naar de vullingsgraad van de 
afvalbakken is niet gedaan vanwege de afweging van de kosten en de beperkte informatie van de 
momentopname. Voor het uitvoeren van het plan voor het verwijderen, verplaatsen en/of vergroten van 
afvalbakken wordt rekening gehouden met de meldingen die ontvangen worden over volle afvalbakken 
en de afweging om extra afvalbakken te legen of grotere afvalbakken te plaatsen. De ambitie is om de 
frequentie binnen de huidige formatie en budgetten te verhogen als daar noodzaak voor is. 

 
Wij vertrouwen erop dat wij u met de bovenstaande informatie voldoende hebben geïnformeerd. 
 
 
Hoogachtend, 
het college van burgemeester en wethouders van Ridderkerk, 
 
de secretaris de burgemeester, 
 
 
 
 
 

 
 
 

dhr. H.W.J. Klaucke dhr. C.A. Oosterwijk 
 


